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Zusammenfassung

        
Die Leitlinie für das hüftsonographische Screening in der BRD von 1996 sieht eine Zweiteilung vor: Bei Vorliegen von Risikofaktoren Sonographie zur U2 (3. - 10. Lebenstag); später in der 4. bis 5. Lebenswoche Screening aller Säuglinge unabhängig von Vorbefunden. Die Wirksamkeit dieser Zweiteilung war 1996 nicht bekannt. Die Auswertung unserer Untersuchungen aus 15 Jahren bei fast 15 000 Säuglingen weist für ein generelles Screening aller Neugeborenen möglichst bald nach Geburt (U2) - ohne Beachtung von Risikofaktoren - eindeutig medizinische und ökonomische Vorteile nach.


      
        
Optimal Age for Screening by Hipsonography

        
In the German Federal Republic the guidelines from 1996 for screening by hip-sonography recommend a practice in two parts: at birth (3rd to 10th day) examination of newborn babies presenting risk factors. Lateron (4th to 5th week) screening of all babies regardless of previous findings. The effectiveness of this splitting was not proven at that time, when these guidelines were introduced. In our experience over 15 years in hip sonography of nearly 15 000 babies, the screening of all babies immediately after birth - regardless of risk factors - shows to be effective as well as economic.


      

Schlüsselwörter:

Hüftsonographiescreening - Zeitpunkt - Kosteneffektivität - Hüftluxation - Reponibilität





          
Key words:
        


Ultrasound hip screening - Age at screening - Cost effectiveness - Hip dislocation - Reducability
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